
 

Klaverblad Noordoost bestaat uit een gebied van circa 120 hectare aan de noordzijde 

van de A7, tegenover het bedrijventerrein IBF Heerenveen. Hier willen we een 

gebiedsontwikkeling realiseren die bestaat uit een bedrijventerrein, een zonnepark en 

ruimte voor natuur inclusieve landbouw. 

 

Het ontwerpbestemmingsplan* en het beeldkwaliteitsplan** voor Klaverblad Noordoost 

lagen van vrijdag 3 juni tot en met donderdag 14 juli 2022 ter inzage.  

In deze nieuwsbrief vertellen we u over het vervolg en gaan we in op de meest 

genoemde bezwaren. Ook geven we aan hoe het college de gemeenteraad voorstelt om 

te gaan met de zienswijzen.  

 

Ontwikkeling Klaverblad Noordoost 

De betrokkenheid vanuit de omgeving is 

groot. Dit bleek uit de hoge opkomst tijdens 

de inloopbijeenkomst van 15 juni 2022, een 

later georganiseerde bijeenkomst door 

plaatselijk belang, maar ook het hoge aantal 

van 30 ingediende zienswijzen. Voor we 

ingaan op de zienswijzen, eerst een korte 

terugblik op het proces en de planning voor 

de komende periode.   

 

Terugblik op het proces 

In 2017 zijn we gestart met de plannen voor 

de ontwikkeling van Klaverblad Noordoost. 

Sindsdien zijn er verschillende mogelijkheden 

geweest waarop u als omwonende en 

belanghebbende kon meedenken en reageren 

op de plannen.  

 

Het begon met een ‘Sinnetafel proces’. Hierin 

is samen met de omgeving een eerste 

schetsontwerp gemaakt voor het gebied. In 

mei 2019 heeft de gemeenteraad besloten 

om op basis van deze uitkomsten Klaverblad 

Noordoost duurzaam te ontwikkelen. 

 

Daarna had u nog mogelijkheid tot reageren: 

 Medio 2020 – het schetsontwerp  

 Medio 2021 – het concept-Masterplan 

 November 2021 – eerste versie van 

het bestemmingsplan (het 

voorontwerp) en het MER***. 

Ontvangen reacties op bovenstaande stukken 

zijn steeds meegenomen in het vervolg.  

Planning komende periode 

Op 3 oktober as. bespreekt de raad het 

bestemmingsplan en het beeldkwaliteitsplan 

tijdens de Commissievergadering. U kunt deze 

avond inspreken. Hiervoor krijgt u 5 minuten 

de tijd. Voor meer informatie en aanmelden 

neemt u contact op met de griffie. Mail naar 

griffie@heerenveen.nl of bel 0513 – 617 700. 

Op 13 oktober as. besluit de raad of ze het 

bestemmingsplan en het beeldkwaliteitsplan 

vaststelt. Na vaststelling kunt u eventueel 

nog in beroep gaan. 

 

Nota zienswijzen 

Afgelopen juni/juli kon u als omwonende of 

belanghebbende reageren op het 

ontwerpbestemmingsplan en het 

beeldkwaliteitsplan. De binnengekomen 

zienswijzen zijn beantwoord in een Nota 

zienswijzen. Hierin is elke zienswijze per 

aangedragen punt beantwoord. In de Nota 

staat ook of een aangedragen punt leidt tot 

wijziging van het bestemmingsplan of 

beeldkwaliteitsplan. 

 

De Nota zienswijzen ligt straks, samen met 

het vast te stellen bestemmingsplan en 

beeldkwaliteitsplan, voor bij de 

gemeenteraad. De gemeenteraad besluit 

uiteindelijk of het bestemmingsplan en het 

beeldkwaliteitsplan worden vastgesteld.  

De volledige concept Nota zienswijzen leest u 

op onze website, ga hiervoor naar: 

www.heerenveen.nl/klaverbladnoordoost.    
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* In een ontwerpbestemmingsplan staat wat er qua activiteiten en gebruik in het gebied mag.  

** Een beeldkwaliteitsplan beschrijft hoe een gebied en vooral de bebouwing eruit moet komen te zien. 

*** Een MER is een millieueffectrapportage waarin de effecten van het plan op de omgeving onderzocht worden. 
 



Reactie op de zienswijzen per onderwerp 

Hieronder zijn de meest genoemde 

onderwerpen samengevat die voortkomen uit 

de zienswijzen. Geen van de ingediende 

zienswijzen heeft geleid tot aanpassingen van 

het bestemmingsplan. 

 

 Milieuhinder door bedrijven 

In het ontwerp bestemmingsplan is 

opgenomen dat bedrijven tot en met 

categorie 4.2 zich mogen vestigen in het 

gebied.  

 

Veel indieners van zienswijzen maken zich 

zorgen over de hoogte van de categorie. 

De zorgen gaan vooral om geluidsoverlast, 

geuroverlast, lichthinder en uitstoot van 

schadelijke stoffen door de bedrijven. 

 

Wij begrijpen deze zorgen maar zijn van 

mening dat er voldoende bescherming is 

om milieuhinder op woningen te 

voorkomen. Voor een bedrijf met een 

milieucategorie 4.2 geldt een richtafstand 

van 300 meter. De meest nabijgelegen 

woningen liggen op een afstand van circa 

350 tot 400 meter van het 

bedrijventerrein. Hiermee is voor het 

bestemmingsplan voldoende onderbouwd 

waarom deze milieucategorie passend is. 

Bij vergunningverlening, dus wanneer 

precies duidelijk is welk bedrijf en welke 

bedrijfsprocessen worden aangevraagd, 

wordt bovendien altijd getoetst wat het 

milieueffect is op de omgeving en of 

voldaan wordt aan de wettelijke eisen (o.a. 

voor geur, geluid, stof, veiligheid).  

 

Daarnaast stellen wij een plan op voor 

bedrijven die zich mogelijk willen vestigen 

op Klaverblad Noordoost. Hierin staat waar 

de gemeente op focust bij bedrijven en 

welke selectiecriteria bij de uitgifte van 

kavels van belang zijn. Op deze manier 

willen we bedrijven trekken die passen bij 

het gebied, circulair en duurzaam zijn, 

maar ook bedrijven die het woon- en 

leefklimaat in de Streek niet benadelen. 

 

 

 

 Visualisaties en bouwhoogtes 

Tijdens de inloopbijeenkomst ontstond bij 

een aantal van de aanwezigen de indruk 

dat de bebouwing op tekeningen lager is 

ingetekend dan volgens het 

bestemmingsplan mag. In de zienswijzen 

kwam een aantal keren het verzoek om 

nieuwe tekeningen terug. 

Wij begrijpen de verwarring, daarom 

hebben we in bijlage 1 bij de Nota 

zienswijzen nieuwe tekeningen ingevoegd. 

Ook is er een filmpje geplaatst op de 

projectsite. 

 

Daarnaast kwam regelmatig de vraag 

waarom gekozen is voor een maximale 

bouwhoogte van 20 en incidenteel 25 

meter hoog in een deel van het gebied. 

Indieners vinden deze hoogten meestal te 

hoog. 

 

Bij het bepalen van de maximaal 

toegestane bouwhoogten is een balans 

gezocht tussen het faciliteren van nieuwe 

bedrijven met een efficiënt grond- en 

ruimtegebruik, en een goede 

landschappelijke inpassing. Daarbij is ook 

gekeken naar het bebouwingsbeeld op het 

IBF. Ten opzichte van het IBF wordt op 

Klaverblad Noordoost gestreefd naar een 

bescheidener bebouwingsbeeld, ook qua 

hoogte. In de Nota zienswijzen gaan we 

hier verder op in. 

 

 Groenstroken 

In een aantal zienswijzen werd benadrukt 

dat de aanleg van de groenstroken zo snel 

mogelijk moet plaatsvinden, omdat het 

lang duurt voordat de groenstroken hoog 

genoeg zijn om de bedrijven af te 

schermen. Wij zijn van plan de beplanting 

waarvan de locatie bekend en definitief is, 

direct na het bouwrijp maken van het 

bedrijventerrein te realiseren. De aanplant 

vindt plaats in het voor- of najaar. Voor de 

stroken in noord-zuidelijke richting is dit 

zoals het nu lijkt in 2023/2024. Voor de 

oost-westelijke stroken hangt dit af van de 

indeling van het bedrijventerrein. In het 

bestemmingsplan is opgenomen dat de 

gemeente verplicht is deze oost-westelijke 



stroken aan te leggen binnen 2 jaar nadat 

de gronden in gebruik zijn genomen. 

 

We maken een beplantings- en beheerplan 

waarin we keuzes maken over de soort 

beplanting en het beheer. Samen met de 

klankbordgroep is inmiddels het eerste 

concept besproken. Wanneer dit plan klaar 

is plaatsen we het op de website 

www.heerenveen.nl/klaverbladnoordoost   

 

 Zorgen om natuur 

Uit de zienswijzen blijkt dat omwonenden 

zich zorgen maken over de gevolgen van 

het plan voor de lokale natuur. 

 

We hebben voor het bestemmingsplan en 

het MER verschillende onderzoeken in het 

gebied uitgevoerd. Hieruit is gebleken dat 

er voor enkele soorten extra onderzoek 

nodig is, namelijk voor de hermelijn, de 

buizerd en de groene glazenmaker. Deze 

onderzoeken zijn bijna afgerond. Het kan 

zijn dat naar aanleiding van deze 

onderzoeken voor deze soorten 

maatregelen genomen moeten worden in 

het gebied. Verder gelden er vanuit 

wetgeving geen verplichtingen. 

 

Aanvullend aan de verplichte onderzoeken, 

zijn nog twee onderzoeken uitgevoerd door 

ecologisch adviesbureau Altenburg & 

Wymenga om het effect op de natuur (en 

de kansen) goed in beeld te brengen: 

- Een onderzoek om keuzes te maken hoe 

we bestaande natuurwaarden kunnen 

behouden en/of verbeteren; 

- Een onderzoek naar het effect van het plan 

op weidevogels die voorkomen in het 

gebied ten noorden van het plangebied. 

 

Uit het eerste onderzoek blijkt dat er 

kansen zijn om de biodiversiteit te 

verbeteren. De conclusies van dit 

onderzoek zijn daarom betrokken bij de 

uitwerking van het plan. Hierdoor heeft de 

ontwikkeling uiteindelijk een positieve 

invloed op de lokale natuur. 

Uit het tweede onderzoek blijkt dat de 

herinrichting van het plangebied zorgt dat 

de akkers en graslanden in het noordelijk 

deel minder aantrekkelijk worden voor 

weidevogels. Hierdoor zal waarschijnlijk 

het aantal weidevogels afnemen of 

verdwijnen. De verwachting is dat de 

meeste broedparen in de directe omgeving 

van het plangebied een nieuwe plek 

vinden.  

 

Wij begrijpen de zorgen om de lokale 

natuur en zijn ons ervan bewust dat er 

zowel positieve als negatieve invloeden 

door de gebiedsontwikkeling plaatsvinden. 

Wij kiezen ervoor om de maatregelen te 

nemen die passen bij de wens om het 

gebied te ontwikkelen als bedrijventerrein, 

zonnepark en landbouw. Hierbij kunnen we 

helaas niet met alle soorten die nu 

voorkomen in het gebied rekening houden, 

maar ons brede doel is om de biodiversiteit 

te bevorderen en daarmee voor heel veel 

soorten juist kansen te bieden. 

 

 Pachtvoorwaarden 

We hebben gemerkt aan de reacties en de 

zienswijzen dat omwonenden de 

pachtvoorwaarden die we hadden 

opgenomen in de Aanvulling MER (bijlage 

bij het ontwerp bestemmingsplan), te vaag 

vonden. 

Inmiddels zijn deze pachtvoorwaarden 

verder uitgewerkt en wordt uitgegaan van 

natuurinclusief boeren. Natuurinclusief 

boeren richt zich, behalve op het beperken 

van impact op milieu en op dierenwelzijn, 

op de versterking van de relatie tussen 

landbouw en natuur. Bijvoorbeeld door 

bodemverbetering, natuurontwikkeling, 

vergroting van de biodiversiteit en circulair 

gebruik van grond- en meststoffen. Een 

aantal voorwaarden zijn aangepast en/of 

aangevuld, zo is bijvoorbeeld het gebruik 

van chemische bestrijdingsmiddelen 

helemaal niet toegestaan. Ook dient de 

pachter gecertificeerd te zijn. De nieuwe 

pachtvoorwaarden zijn opgenomen in de 

Nota zienswijzen.  

 Lokaal profiteren 

Betrokkenen vinden het belangrijk dat 

lokaal geprofiteerd kan worden van het 

zonnepark.  



Vanaf het begin van de ontwikkeling van 

het gebied, is het voornemen om minimaal 

50% lokaal eigenaarschap te realiseren. 

De gemeente is in gesprek met lokale 

energiecoöperaties die zich verenigd 

hebben in de Samenwerkende 

Heerenveense Energie Coöperatie (SHEC). 

Doelstelling is om op gelijkwaardige 

deelname (50/50), tussen de gemeente en 

de SHEC, een zonnepark te realiseren en 

te exploiteren. Ook andere lokale energie 

coöperaties, die gevestigd zijn binnen de 

gemeente Heerenveen mogen toetreden 

tot de SHEC. Individuele inwoners kunnen 

ook meedoen in de exploitatie van het 

zonnepark.  

Naast gelijkwaardige deelname wordt ook 

onderzocht of de SHEC het zonnepark 

zelfstandig kan realiseren en exploiteren 

met dezelfde doelstellingen en ambities.  

Algemeen uitgangspunt is dat het 

gemeentelijke duurzaamheidsfonds onder 

andere gevoed wordt uit opbrengsten van 

zonneparken. Vanuit dit fonds worden 

lokale duurzaamheidsinitiatieven gesteund. 

Op die manier kan De Streek profiteren 

van het gemeentelijke deel van de 

opbrengsten van het zonnepark.  

 

 Blijvende betrokkenheid bij ontwikkeling 

van het gebied 

In verschillende zienswijzen wordt het idee 

geopperd om een gebiedscommissie op te 

richten met gebiedsvertegenwoordiging die 

zich richt op nieuwe ontwikkelingen en 

planvorming in en rond het gebied.  

Een ander idee dat is voorgesteld, is om 

een evaluatiemoment in te bouwen 

wanneer fase 2 concreter wordt. Om na te 

gaan of er eventueel verbeterpunten zijn.  

 

Uit de zienswijzen proeven wij de behoefte 

om betrokken te blijven bij de 

gebiedsontwikkeling. In feite is deze 

gebiedscommissie al ingesteld in de vorm 

van een klankbordgroep. De huidige 

klankbordgroep, mogelijk aangevuld met 

enkele leden, zal ook in het vervolg nauw 

betrokken worden. Ook informeren wij u 

als omwonende over de voortgang en 

nieuwe ontwikkelingen. Anders dan 

voorgesteld heeft deze klankbordgroep 

geen formele status. Dit gaat via de 

reguliere en gebruikelijke werkwijze met 

inspraak.   

 

 Uitzonderingen bestemmingsplan 

Wij merken dat er bezorgdheid is over 

eventuele uitzonderingen (met name wat 

betreft bouwhoogtes) op het 

bestemmingsplan. Wij begrijpen de zorg, 

maar de mogelijkheid om een 

omgevingsvergunning aan te vragen is 

wettelijk gezien niet weg te nemen. De 

vergunningsaanvraag moet goed 

onderbouwd worden; waarom is afwijken 

nodig? Dit wordt afgewogen door de 

gemeenteraad bij het al dan niet verlenen 

van de vergunning. In de procedure van 

de vergunning kunnen omwonenden 

reageren op het ontwerpbesluit en 

eventueel in beroep te gaan op het 

verlenen van de vergunning.  

 

Heeft u nog vragen? 

Voor meer informatie over de ontwikkeling 

van Klaverblad Noordoost, zie 

www.heerenveen.nl/klaverbladnoordoost. 

Heeft u daarna nog vragen, neem dan contact 

op met Jan Westrik, bel 14 0513 of mail naar 

j.westrik@heerenveen.nl.   

 

 

 

 

 


